
 

Schriftelijke vragen (art. 39 Reglement van Orde) 
 
aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 
 
datum : 21 maart 2024   
van : Charlotte de Roo en Jan Daenen  
onderwerp : Schriftelijke Vragen Recreatiebouw in de Uiterwaarden   

 
 
Inleiding 

Op 26 juni 2023 stelden onze fracties uw College een aantal kritische vragen over de 
toenemende ontwikkeling van luxe parkresorts in een straal van 0 tot 1 kilometer vanaf 
Natura 2000 gebieden op de Veluwe, de negatieve gevolgen die dit heeft op de natuur door 
verhoogde druk en de verdringing van bestaande campings, waarbij in het verdien- en 
beleggingsmodel van de veelal buitenlandse investeerders gebruik gemaakt wordt van 
vigerende vergunningen. 

 Er is echter ook een trend gaande in de projectontwikkeling en investering in 
recreatieparken in de Uiterwaarden. Hoge waterstanden weerhouden investeerders in 
recreatieve ontwikkelingen niet om ook te bouwen in Uiterwaarden en gebruiken ook hier 
bestaande vergunningen voor bijv. campings om moeiteloos vergunningen te verkrijgen voor 
een nieuw project. 

Uit oogpunt van waterveiligheid en vanuit de lange termijn verantwoordelijkheid voor een 
robuust riviersysteem met voldoende adaptief vermogen en de invloed van 
klimaatverandering die zorgt voor hogere waterstanden dan voorheen, stellen we 
vraagtekens bij deze recreatieve ontwikkelingen in uiterwaarden. De afgelopen tientallen 
jaren is geïnvesteerd in wateropvanggebieden die nuttig zijn bij hoge waterstanden. Bouwen, 
ook voor recreatieve doeleinden, lijkt daar niet mee samen te gaan. Temeer omdat het veelal 
gaat om resorts met recreatiewoningen die qua flexibiliteit weinig verschillen van vaste 
woningen. Daarbij is het de vraag of deze tendens is te verenigen met het beleidsprincipe 
van water en bodemsturend en in hoeverre hierbij ook (de verbinding tussen) Natura 2000 
gebieden in het geding zijn.  

Voorts lijkt het erop dat er een verandering aan zit te komen met betrekking tot de Beleidslijn 
Grote Rivieren. We verwijzen hier naar het recent uitgebrachte Advies Actualisatie Beleidslijn 
Grote Rivieren van het Expertisenetwerk Waterveiligheid aan de de minister van I&W; dd. 
23-11-2023. Het ENW heeft het advies opgesteld vanuit de volgende principes: de Bgr moet 
duidelijk zijn, de beleidsregels moeten zo zijn opgesteld dat de kans op misbruik zo klein 
mogelijk is en de Bgr moet afwenteling op toekomstige generaties voorkomen. Dit gaat dus 
veel verder dan het huidige juridisch principe.  
 
 
Vragen 

1. Heeft de provincie zicht op waar zich deze ontwikkelingen afspelen? 

2. Zo nee, waarom ontbreekt dat inzicht? 



3. Zo ja, op welke plekken betreft het Natura 2000 gebieden in de 4 deelgebieden van de 
Rijntakken? 

4. Wat vindt GS ervan dat recreatiebouw nog steeds plaatsvindt op plekken waarvan we 
weten dat het onveilig en onwenselijk is? 

5. Wat is tot dusver de rol van de provincie geweest in de voorkomende gevallen?  

6. Welke voorwaarden stelt de provincie Gelderland op dit moment aan buitendijks bouwen 
door recreatieondernemers? 

7. Is er contact geweest met de betreffende gemeenten, het Waterschap en met 
Rijkswaterstaat? 

8. Welke rol hebben de omgevingsdiensten hierin?  

9. Wordt er gestuurd op ontwikkelingen op basis van bestaande vergunningen? 

10. Klopt het dat de  Unie van Waterschappen af wil van de vrijblijvendheid van het opvolgen 
van wateradviezen rond locatiekeuzes voor bouwen in de Uiterwaarden? 

11. Klopt het dat bestaande vergunningen en verworven rechten vanuit het Ministerie 
mogelijk heroverwogen of  ingetrokken gaan worden vanuit een veranderde Beleidslijn 
Grote Rivieren? 

12. Bestaat het voornemen dat ook de Provincie haar eigen beleidslijn ten aanzien van 
initiatieven voor  recreatieve bouw in de uiterwaarden herziet? 

13. Welke mogelijkheden heeft de provincie om meer te sturen op bouwactiviteiten in 
uiterwaarden? 

14. Wat wil GS gaan doen om ontwikkelingen die indruisen tegen het principe van water en 
bodemsturend tegen te gaan? 

15. Worden  eisen aan de toekomstbestendigheid van recreatiewoningen en parken op dit  
moment geborgd in het proces van VTH? (We denken hierbij aan het verankeren van 
klimaatbestendige voorschriften en de plicht om het wateradvies op te volgen rond 
locatiekeuzes) 

 
 
 
 
 
 


